
DIMECRES 2
DE DESEMBRE
DE 2009 3

diarimés
andorraandorra

El ministre d’Economia i Fi-
nances, Pere López, va expo-
sar ahir les prioritats i es-
tratègies a seguir en matèria
econòmica i turística davant
la comissió legislativa d’Eco-
nomia. En resum, les princi-
pals prioritats són la de diver-
sificar l’economia i de
posicionar clarament Andorra
entre les destinacions turísti-
ques. Però per aconseguir
això, primer cal, en un cas,
establir el marc fiscal i donar
seguretat jurídica a la poten-
cial inversió estrangera, i en
l’altre, tenir estadístiques fia-
bles sobre el turisme del pa-
ís.

En el vessant de l’econo-
mia, i deixant de banda el re-
quisit previ, López va explicar
les actuacions presents i futu-
res, i que emanen de les tau-
les de desenvolupament
econòmic creades amb la
«voluntat de marcar prioritats
en el futur econòmic i social».
D’aquestes taules es desprèn
la preocupació per retenir i
atreure talent, i per respon-
dre-hi, el Govern treballa en la
definició d’un parc tecnològic
per potenciar la innovació i el
coneixement, factors i objec-
tius estratègics pel ministeri
d’Economia. López va
avançar que es podria pre-
veure una partida per al seu
desenvolupament en el pres-

supost del 2011. Un altre ob-
jectiu prioritari és l’elaboració
de la Llei del Comerç, que es
vol iniciar a principis del
2010, un cop s’hagi modifi-
cat la Llei de protecció del
consumidor. López també va
parlar sobre el paper que ha
de jugar la societat Andorra
Desenvolupament i Inversió
(ADI), que s’haurà d’orientar
més a impulsar la internacio-
nalització de les empreses
del país. 

D’altra banda, el ministre
d’Economia i Finances va ex-
plicar que un altre element
prioritari pel desenvolupa-
ment econòmic és l’establi-
ment d’un marc legal per po-
tenciar les energies
renovables i destinar els re-
cursos que ara es transferei-
xen a l’exterior per adquirir
energia reverteixin a l’interior
del país. En aquest àmbit,
s’ha previst una partida de
fins a 200.000 euros per

subvencionar la instal·lació
d’aquestes energies verdes, i
també es faran auditories
energètiques als edificis ad-
ministratius per afavorir l’es-
talvi.

L’altre gran àmbit del qual
Pere López va exposar les
grans línies estratègiques és
el turisme. En aquest punt, la
prioritat és establir un Obser-
vatori Turístic per tenir esta-
dístiques fiables a partir de
les quals establir les estratè-
gies i objectius. A part d’això,
l’altra gran prioritat és el posi-
cionament d’Andorra com a
destinació turística. Així, Ló-
pez va incidir en la importàn-
cia de promoure la marca Pi-
rineus o de ser presents a
l’aeroport de Lleida-Alguaire,

perquè d’un percentatge dels
turistes que hi aterrin se’n be-
neficiarà Andorra. Així ma-
teix, López confia que l’aero-
port servirà per «obrir noves
vies de comunicació» amb
nous mercats. També en rela-
ció al posicionament de la
destinació, el ministre de Tu-
risme va comentar que cal di-
namitzar les oficines d’infor-
mació ubicades a l’estranger,
ja que el retorn que se n’es-
pera és «insuficient». D’altra
banda, també s’està treba-
llant en l’adaptació a nivell le-
gal de la classificació d’allot-
jaments turístics, que es vol
tenir enllestida a mitjans del
2010, i que haurà d’incloure
els edificis que acullin el turis-
me rural.

El posicionament com a destinació turística i la
diversificació econòmica, prioritats del Govern

Pere López va exposar
les línies estratègiques
i principals accions a
desenvolupar en Enco-
mia i Turisme davant la
comissió legislativa.

López avança que el projecte de creació d’un parc tecnològic podria estar contemplat en el pressupost del 2011

El ministeri encarregat del Turisme creu que Lleida-Alguaire pot obrir vies de comunicació en nous mercats

E.O.G.

Pere López va saludar un per un tots els consellers que integren la comissió d’Economia, també a Nomen, abans que s’iniciés la compareixença.
E.O.G.

El Govern vol establir un marc legal per
potenciar les energies renovables i evitar que
els recursos es transfereixin a l’exterior

Energies verdes

La compareixença del mi-
nistre d’Economia i Finan-
ces, Pere López, a la
comissió legislativa d’Eco-
nomia va estar marcada
per un ambient tens. El
president de la comissió,
Eusebi Nomen, va criticar
durament l’exposició del
ministre i traient la conclu-
sió que «la principal línia
és fer el pla estratègic pel
futur» i que «no es tenen
objectius clars i concrets».
Així mateix, va retirar la
paraula en una ocasió a
López i el va tallar repeti-
des vegades, cosa que va
portar López a assegurar
que s’havia sentit «incò-
mode», i que el to utilitzat
per Nomen «no era es-
caient». Així, va adoptar la
resolució d’informar Sindi-
catura dels «termes en
què s’ha desenvolupat la
compareixença». Per al lí-
der d’ApC, la reacció de
López és normal quan «un
no té missatge» i presenta
una «macedònia d’ac-
cions» i no les línies es-
tratègiques. Al seu enten-
dre, «no és acceptable»
que encara s’estiguin rea-
litzant taules per recollir
inquietuds. El grup refor-
mista no va entrar a valo-
rar l’actitud del president
de la comissió, però va
coincidir en la manca
«d’un objectiu global» i
que «el discurs social-
demòcrata està faltat de
continguts».

Nomen l’interromp i
retira la paraula al
ministre d’Economia

E.O.G.

 


